
PROTOKÓŁ Nr 3/07

ze wspólnego posiedzenie Komisji Rady Gminy Mielnik
 w dniu 22 marca 2007r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli :
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
5. Pani Irena Wysocka - Kierownik Gminnej Biblioteki 

  Publicznej
6. Pani Alicja Sawczuk - Dyrektor Zespołu Szkół
7. Pan Wiktor Dacewicz - Dyrektor GOKSiR

Porządek posiedzenia:
1. Rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2006r.  oraz  udzielenie  

absolutorium Wójtowi Gminy. 
2. Pozyskanie  i  wykorzystanie  środków  pozabudżetowych  w  latach  2003-2006  na  

realizację zadań gminnych. 
3. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych za 2006r. 
4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za  

2006r. 
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji za 2006r.  
6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Gospodarki Odpadami. 
7. Ocena realizacji zadań wynikających z regulaminu utrzymania czystości i porządku w  

Gminie Mielnik. 
8. Zaopiniowanie wniosków o udzielenie dotacji z budżetu gminy. 
9. Rozpatrzenie wniosku Gminnej Spółdzielni “SCH” w Mielniku w sprawie zwolnienia z  

podatku od nieruchomości. 
10.Zaopiniowanie projektów uchwał na V sesję Rady Gminy. 
11.Sprawy różne.

Posiedzeniu  Komisji  przewodniczył  Pan  Stefan  Troc  –  Przewodniczący  Rady 
Gminy Mielnik.

Do punktu 1.

Pan Wójt Gminy omówił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2006r.
(w zał. na str................prot.)

Pan Wójt  poinformował  o  problemach  związanych  z  pozyskaniem od Agencji  Własności 
Rolnej Skarbu Państwa działki pod budowę oczyszczalni ścieków. Początkowo rozmowy w 
tej sprawie przebiegały bardzo pomyślnie. Na nasz formalny wniosek otrzymaliśmy z Agencji 
pismo, że oczekują od nas sporządzenia miejscowego, szczegółowego planu przestrzennego 
zagospodarowania tego terenu, ponieważ maja obawy, że lokalizacja ta wpłynie niekorzystnie 
na pozostałą część działki. Jeśli w tej sprawie nie osiągniemy z Agencją kompromisu, budowa 
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oczyszczalni może przesunąć się o kolejny rok.

Pan Jerzy Terebun przedstawił radnym opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2006r. i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str................prot.)

Pan Adama Tobota
Z czego korzystała Komisja Rewizyjna wydając opinię w sprawie sprawozdania? Na jakich 
materiałach pracowała?

Pan Jerzy Terebun – Przewodniczący Komisji
Komisja wydała opinię w oparciu o przedłożone sprawozdanie i wyjaśnienia złożone przez 
Pana Wójta i Panią Skarbnik Gminy.

Pani Barbara Terpiłowska
Będąc  na  posiedzeniu  Rady  Społecznej  ZOZ  Pani  radna  usłyszała  od  Dyrektora  ZOZ 
informację, że Gmina Mielnik przekazała dla ZOZ kwotę 20 tys.złotych. Pani radna zwróciła 
się z zapytaniem kiedy przekazano tę kwotę i na jaki cel.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że zapewne Dyrektor mówił o środkach zaplanowanych w budżecie roku 2007, 
przeznaczonych na klimatyzację pomieszczeń Ośrodka Zdrowia w Mielniku. Poinformował, 
że w bieżącym roku w Ośrodku Zdrowia będą przyjmowali kardiolodzy (będą dojeżdżali w 
określone dni).

Pan Kazimierz Tobota zwrócił się z zapytaniem, czy płacono za drogi, których odbiór został 
na razie wstrzymany.

Pan Wójt Gminy
Za nieodebrane drogi nie płacono, będziemy płacić po ich odbiorze w roku bieżącym. Tam 
gdzie był częściowy odbiór, tam część pieniędzy wypłacono. Jeśli nie ma pełnego odbioru, 
nie ma pełnej zapłaty.

Komisje  Rady  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str................prot.)

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił  sprawozdanie  z  wykonania  za  2006r.  uchwały nr 
IV/21/03  Rady  Gminy  Mielnik  z  dnia  20  marca  2003r.  w  sprawie  określenia  zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub 
najmu na okres dłuższy niż 3 lata.

(w zał. na str................prot.)

Komisje Rady Gminy przyjęły do wiadomości przedstawione sprawozdanie.
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Do punktu 2.

W  dyskusji  nad  informacją  na  temat  pozyskania  i  wykorzystania  środków 
pozabudżetowych w latach 2003-2006 na realizację zadań gminnych głos zabrali :

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił  się z zapytaniem czy projekt  pod środki  w ramach programu Sąsiedztwa Polska-
Białoruś-Ukraina robił ktoś z zewnątrz i ile to kosztowało.

Pan Wiktor Dacewicz
Wyjaśnił,  że  projekt  opracowywała  firma  z  zewnątrz,  lecz  GOKSiR za  to  nie  płacił.  W 
sprawozdaniu błędnie zapisano, że środki te pochodziły z Urzędu Wojewódzkiego.

Pan Adama Tobota
Jaka firma to robiła i jeśli nie płacono z GOKSiR, to może z innych źródeł?

Pani Skarbnik Gminy
Zrobiła  to  firma  KeyCompany,  gmina  tego  nie  zlecała  i  nie  opłacała  rachunków.  Firma 
skierowała do nas żądanie zapłaty, ale jest to pozbawione prawnych podstaw.

Pani Barbara Terpiłowska
Dlaczego w Bibliotece Gminnej w 2006r. nie pozyskano żadnych środków?

Pani Irena Wysocka
Nie znaleziono żadnej fundacji, gdzie Biblioteka, jako jednostka samorządu terytorialnego, 
mogłaby  pozyskać  jakieś  środki.  Prawo  daje  ograniczone  możliwości  dla  jednostek  w 
pozyskiwaniu środków z zewnątrz, duże większe możliwości w tej materii mają organizacje 
pozarządowe.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  na  temat  pozyskania  i 
wykorzystania środków pozabudżetowych w latach 2003-2006 na realizację zadań gminnych.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 3.

W  dyskusji  nad  sprawozdaniem  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych głos zabrali:

Pan Jan Weremijewicz
Czy Komisja wyjeżdża w teren, sprawdza i zajmuje się osobami, które nadużywają alkoholu? 
Czy w tym zakresie współpracuje z sołtysami?

Pani Halina Mirowska
Komisja nie ma uprawnień do samoistnego wzywania i sprawdzania ludzi, którzy piją. Takie 
sprawdzanie może być tylko na wniosek tych osób lub ich bliskich.
Pani Mirowska przedstawiła radnym procedury postępowania wobec osób nadużywających 
alkoholu.
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Pan Sekretarz Gminy
Komisja kontroluje sklepy, sprawdza legalność sprzedaży, tylko sąd może zmusić pijącego do 
poddania się leczeniu.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że pogarsza się sprawa ze spożywaniem alkoholu przez młodzież. Pan Zduniewicz 
był  świadkiem,  jak  wieczorem,  w  niektórych  lokalach  gastronomicznych,  nieletnim  jest 
podawane piwo. Komisja powinna podjąć pewne działania wobec sprzedawców.

Pan Sekretarz Gminy
W  dniu  wczorajszym  odbyło  się  szkolenie  sprzedawców  zorganizowane  przez  Komisję. 
Spotkanie ze sprzedawcami przeprowadziła Pani Krystyna Wolanin-psycholog.

Pan  Lucjan  Kożuchowski zaproponował  monitorig  w  punktach  sprzedaży  alkoholu. 
Stwierdził, że urządzenia do tego nie są zbyt drogie.

Pan Jan Zduniewicz
Zaapelował, aby podejmować działania na rzecz młodzieży, aby nie szczędzić pieniędzy na 
inicjatywy odrywające młodzież od alkoholu (sport, kulturę).

Komisje Rady przyjęły do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2006r.

(w zał. na str................prot.)

(po przerwie)

Do punktu 4.

W dyskusji nad sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Mielniku za 2006r. głos zabrali:

Pan Jan Weremijewicz
Czy  GOPS  reaguje,  jeśli  otrzyma  informację  na  temat  konieczności  udzielenia  komuś 
pomocy?
Czy pomoc naprawdę trafia do najbardziej potrzebujących?

Pani Halina Mirowska
GOPS reaguje  na  każdy  taki  sygnał.  Przeprowadza  się  wywiad  w  środowisku,  często  w 
wywiadach  okazuje  się,  że  w  rodzinie  nie  ma  przemocy.  Ustawa  o  pomocy  społecznej 
precyzyjnie określa komu takiej pomocy trzeba udzielić, zaś w trakcie wywiadów stwierdza 
się, jak kto żyje. Statystyki podnosi dożywianie, bo tam próg dochodu wynosi 300 %, więc 
prawie każda rodzina może korzystać z dożywiania.

Pan Kazimierz Tobota
Czy wywiad środowiskowy można przeprowadzić wśród sąsiadów?
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Pani Halina Mirowska
Nie,  ponieważ  sprawy  te  objęte  są  tajemnicą.  Ustawa  precyzuje  kto  i  gdzie  może 
przeprowadzić  taki  wywiad.  Kierownik  GOPS nie  jest  upoważniony  do  przeprowadzania 
wywiadu (z racji tej, że wydaje decyzje).

Pani Maria Boguszewska
O co chodzi z zatrzymaniem prawa jazdy?

Pani Halina Mirowska
Jest to jedna z form nacisku na osoby uchylające się od płacenia alimentów.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za 2006r.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 5.

W dyskusji nad sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i 
Rekreacji głos zabrali:

Pan Jan Zduniewicz zwrócił uwagę na fakt, że w sprawozdaniu brak jest informacji na temat 
bazy, którą Dyrektor zarządza (zaplecze sportowe, domki, hotel).

Pan Sekretarz wyjaśnił, że Pan Dacewicz obowiązki Dyrektora GOKSIR pełni od września 
2006r., stąd zapewne sprawozdanie oparł na danych pozostawionych mu przez poprzedniego 
Dyrektora i dlatego nie jest ono pełne.

Pan Kazimierz Tobota
Zaproponował zmianę godzin pracy GOKSiR. Należy wydłużyć czas pracy w soboty, nie od 
1400 jak  jest  obecnie,  ale  zaczynać  wcześniej,  np.  od  1000.  Praca  w  niedzielę  nie  zdaje 
egzaminu, bo młodzież rozjeżdża się do szkół czy na studia.

Pan Adama Tobota
Zwrócił się o uzupełnienie do sesji sprawozdania o informację z pracy Wiejskiego Ośrodka 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Wilanowie oraz o przedstawienie planu pracy tego Ośrodka na 
rok bieżący.

Komisje Rady Gminy przyjęły do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnego 
Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji za 2006r.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 6.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu 
Gospodarki Odpadami.
Stwierdził,  że  w  bardzo  ograniczonym  zakresie  prowadzone  są  działania  związane  z 
gospodarką odpadami. Odpady stałe zabierane są tylko z Mielnika, Mętnej i Adamowa (40%). 
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Składujemy je na składowisku śmieci w Mielniku. Nie prowadzi się odzysku i recyklingu. 
Zakład Komunalny, który zajmuje się wywozem śmieci, działa dopiero od roku czasu. Jeden 
ciągnik, którym dysponuje, nie jest w stanie nadążyć z wywozem śmieci. Mimo tego, że w 
planie  jest  zapisana  selektywna  zbiórka  śmieci,  nie  jest  to  robione,  ponieważ  Zakład 
Komunalny nie ma technicznych możliwości do prowadzenia takiej zbiórki.

Pan Jan Weremijewicz
Zaproponował zatrudnienie profesjonalnej firmy do wywożenia śmieci, tak, jak to robi Gmina 
Nurzec (za 4zł. miesięcznie od kosza). Sprawę wywozu śmieci koniecznie należy uregulować, 
rolnicy korzystający z dopłat  muszą mieć gospodarstwa wyposażone w kosze na śmieci  i 
posiadać dowody, potwierdzające fakt opróżniania koszy i wywozu śmieci.

Pan Adam Tobota
Każdy mieszkaniec może zaskarżyć gminę, jeśli nie zawarto z nim umowy na wywóz śmieci. 
Sprawę te musimy szybko rozwiązać.

Pan Lucjan Kożuchowski
W programie jest zapis mówiący o tym, że worki do odbioru śmieci ma dostarczyć gmina. 
Czy u nas tak jest?

Pan Gorochowicz odpowiedział przecząco.
Radni  zasugerowali,  aby  władze  gminne  zastanowiły  się  nad  zatrudnieniem  do  wywozu 
śmieci firmy z zewnątrz.

Pan  Gorochowicz poinformował,  że  nie  spotkał  się  z  firmą,  która  chciałaby  zająć  się 
zbieraniem śmieci w Gminie Mielnik.

Pan Adam Tobota
Czy  robiono  kosztorys  pozwalający  ocenić  ile  kosztowałoby  ustawienie  pojemników  do 
selekcji odpadów? Czy kontaktowano się z firmami, które zajmują się selekcją odpadów?

Pan Tomasz Gorochowicz
Mieliśmy  kontakt  z  tego  typu  firmami  przy  okazji  akcji  selektywnej  zbiórki  śmieci, 
prowadzonej  przez  Zespół  Szkół  w  Mielniku.  Dopiero  po  trzech  latach  udało  nam  się 
ściągnąć firmę do odbioru tych śmieci.

Pan Adam Tobota
Co będzie w roku 2009, jeśli do tej pory nic nie zrobiono?

Pan Sekretarz Gminy
Jesteśmy  w  projekcie  Związku  Gmin  Puszczy  Białowieskiej.  W  ramach  tego  Związku 
powstanie fabryka przetwarzania śmieci. Sami, jako gmina, nie jesteśmy w stanie rozwiązać 
tego problemu. Były pewne opóźnienia związane z rejestracją Związku w MSWiA, ale teraz 
wszystko jest na dobrej drodze.

Pan Adam Tobota
Poinformował, że znane są mu inne gminy, które przygotowują swoich mieszkańców, już od 
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jakiegoś czasu, do segregacji odpadów. My tego nie robimy i nie przygotowujemy ludzi.
Wskazał Gminę Drohiczyn, gdzie odpady są odbierane ze wszystkich wsi. Skoro inni są w 
stanie  to  zorganizować,  to  my  może  za  słabo  przyłożyliśmy  się  do  tego?

Pan Jan Zduniewicz
Skoro  Program  Gospodarki  Odpadami  został  w  znacznej  większości  nie  zrealizowany, 
wystarczyłoby w sprawozdaniu napisać to w trzech punktach a nie tworzyć całej księgi.
Pan radny zwrócił  się  o  naprawienie  drogi  dojazdowej  do wysypiska  w Mielniku  oraz  o 
zwrócenie uwagi kierowcy ciągnika wywożącego nieczystości płynne, ponieważ nie zawsze 
wylewa beczkę we właściwym miejscu.

Pan Tomasz Gorochowicz
Wyjaśnił,  że to ustawodawca narzucił  formę sprawozdania.  Stwierdził  również,  że Zakład 
Gospodarki  Komunalnej  nie  ma  możliwości  obsłużenia  całej  gminy  (dysponuje  tylko 
ciągnikiem z przyczepą).

Pan Jan Weremijewicz
Zwrócił się o oczyszczenie wysypiska śmieci w Osłowie.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Gospodarki Odpadami.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 7.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  informację  z  realizacji  zadań  wynikających  z 
regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Mielnik.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację z realizacji zadań wynikających z 
regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Mielnik.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 8.

Pani Jolanta Galecka – podinspektor ds. w Urzędzie Gminy Mielnik przedstawiła wnioski o 
udzielenie dotacji z budżetu gminy. Poinformowała, że wszystkie wnioski (złożyły je parafie) 
spełniają wymagania oraz są kompletne. 

Komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały następujący podział środków:
1. Parafii  Rzymsko  Katolickiej  p.w.  Podwyższenia  Krzyża  Świętego  w  Tokarach  na 

prace  budowlane  i  konserwatorskie  w  wysokości  30.000  złotych  (całość  zadania 
opiewa na kwotę 38.000 złotych),

2. Parafii  Rzymsko  Katolickiej  p.w.  Przemienienia  Pańskiego  w  Mielniku  na  prace 
restauratorskie w wysokości 30.000 złotych (całość zadania opiewa na kwotę 34.000 
złotych),

3. Parafii Prawosławnej p.w. NMP w Mielniku na prace budowlane i konserwatorskie w 
wysokości  35.000 złotych  (całość zadania  opiewa na kwotę 100.463 złotych).  Pan 
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Wójt poinformował, że Proboszcz z Niemirowa ma w tym roku mniejszy zakres robót 
i dlatego wnioskował tylko o 25 tys.zł. Pozostało więc wolne 5 tys. zł, które Pan Wójt 
proponuje  dołożyć  do  Mielnika,  zważywszy  na  bardzo  wysoki  koszt  całego 
przedsięwzięcia.
Komisje  pozytywnie  ustosunkowały  się  do  propozycji  Pana Wójta  aby dla  Parafii 
Prawosławnej w Mielniku zwiększyć zwiększyć kwotę dotacji o 5 tys.złotych.

4. Parafii Rzymsko Katolickiej p.w. Św. Stanisława Biskupa Męczennika w Niemirowie 
na prace restauratorskie w wysokości 25.000 złotych (całość zadania opiewa na kwotę 
29.000 złotych),

5. Parafii  Prawosławnej  p.w.  Matki  Boskiej  Wszystkich  Strapionych  Radości   w 
Tokarach na prace budowlane i konserwatorskie w wysokości 30.000 złotych (całość 
zadania opiewa na kwotę 34.000 złotych).

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji 
z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy 
zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie 
stanowiących jej własności w podanej wyżej wysokości.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 9.

Na posiedzenie Komisji przybyła zaproszona przez Pana Przewodniczącego Rada Nadzorcza 
Gminnej Spółdzielni “SCH” w Mielniku i Zarząd Spółdzielni w następującym składzie:

1. Pani Nina Piotrowska - Prezes Zarządu
2. Pan Władysław Stankiewicz - Przewodniczący Rady Nadzorczej
3. Pani Maria Iwanowska - Zastępca Przewodn. Rady Nadzorczej
4. Pani Helena Jaroszuk - członek Rady Nadzorczej
5. Pan Zbigniew Jonio - pracownik GS “SCH”
6. Pani Maria Charkiewicz - pracownik GS “SCH”
7. Pani Danuta Dobrzaniecka - pracownik GS “SCH”

Pani  Nina  Piotrowska przedstawiła  sytuację  związaną  z  bazą  Gminnej  Spółdzielni  w 
Mielniku.  Poinformowała,  że  Gminna  Spółdzielnia  rok  ubiegły  zakończyła  stratą  w 
wysokości  30  tys.  złotych.  Z  uzyskanej  marży  470  tys.złotych  70%  pochłonęły  koszty 
osobowe, 62 tys.złotych wydano na podatki, 16 tys.zł. na pozwolenie na alkohol. Pani Prezes 
poinformowała o inwestycjach czynionych w Spółdzielni, między innymi kupowano sprzęt 
chłodniczy oraz zastawę do restauracji.
Pani Prezes stwierdziła, że w sprawie możliwości zwolnienia GS z podatku konsultowała się 
osobiście z Regionalną Izbą Obrachunkową w Białymstoku i otrzymała tam informację, że 
zapisy w uchwale, takie jak były poprzednio, mogą nadal funkcjonować. Zwolnienie może 
także nastąpić w trakcie roku podatkowego.

(wniosek Spółdzielni w zał. na str............prot.)

Pan Przewodniczący Rady Gminy przedstawił historię zwolnień GS z podatku za bazę w 
latach 2003-2005.
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Pan Wójt Gminy
W  2005r.  zwolnienie  GS  z  podatku  za  bazę  Rada  Gminy  obwarowała  zapisem,  że  w 
przypadku  nie  podjęcia  przez  GS działań  zmierzających  do  naprawy sytuacji,  więcej  nie 
zastosuje takiego zwolnienia. Z tego powodu w 2006r. nie zwolniono GS z podatku.

Pan Przewodniczący Rady zwrócił sie z zapytaniem jaki jest na dzień dzisiejszy stan prawny 
bazy.
Pani Prezes poinformowała, że jest w sądzie sprawa dotycząca zasiedzenia bazy przez GS i 
niedługo zakończy się, wtedy GS będzie mógł jako właściciel sprzedać bazę.

Pani Aneta Kasperuk – inspektor ds.podatków i  opłat  lokalnych  przedstawiła wykładnię 
prawną związaną ze stosowaniem zwolnień.

Pan Wójt Gminy, Pan Sekretarz Gminy
Podejmując uchwałę w sprawie zwolnień, należy przewidzieć jej skutki. Każdy z podmiotów 
może skorzystać z takiego zwolnienia, ponieważ jest to zwolnienie przedmiotowe. Jeśli np. 
PERN wyłączyłby z eksploatacji część zbiorników, mógłby również ubiegać się o zwolnienie.
Przez długi czas nie informowano Radę Gminy ani Wójta o tym, że GS nie jest właścicielem 
działki, na której znajduje się baza.

Pani Prezes GS wyjaśniła,  że Gminna Spółdzielnia sama nie wiedziała o tym, że nie jest 
właścicielem tej działki.

Pan Kazimierz Tobota
Zwrócił się z zapytaniem jakie są możliwości prawne pomocy dla GS i czy Pan Wójt jest 
skłonny do udzielenia takiej pomocy.

Pan Wójt Gminy
Wójt  ma  możliwość  umarzania  zaległości,  przesuwania  terminu  płatności.  Pan  Wójt 
przypomniał, że jedną z pierwszych jego decyzji po wyborze na stanowisko Wójta w 1990r. 
było umorzenie podatku dla GS. Pomoc dla Gminnej Spółdzielni była stosowana cały czas, aż 
do ubiegłego roku.
Podstawą umorzenia  jest  przejściowa,  niezależna od niego,  trudna sytuacja  podatnika.  Tę 
formę pomocy stosuje się tylko po to, aby w przyszłości  podatnik mógł regulować swoje 
należności.  Decyzja  Wójta  o  umorzeniu  podatku  nie  jest  kontrolowana  pod  względem 
merytorycznym, tylko pod względem prawnym.
Pan Wójt stwierdził, że Gminna Spółdzielnia powinna opracować program naprawczy.

Pan Adam Tobota
W  przypadku,  kiedy  GS  przedstawi  program  naprawczy,  Rada  Gminy  mogłaby  podjąć 
uchwałę intencyjną w sprawie umorzenia zaległości.

Pani Prezes Gminnej Spółdzielni, określiła podatek płacony przez GS na rzecz gminy jako 
haracz.

Pan Adam Tobota
Zaproponował,  aby  taki  program  naprawczy  obejmował  najbliższe  5  lat  oraz  miał 
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harmonogram działania na rok bieżący.

Pan Jan Weremijewicz
Stwierdził, że skoro przy próbie sprzedaży bazy okazało się, że baza nie jest własnością GS, 
to czy w przypadku innych nieruchomości nie okaże się podobnie?
Zaproponował przeniesienie sklepu żelaznego w inne miejsce, zaś plac i budynek sprzedać.

Pan Wiesław Kochanowski poinformował o zdewastowanym budynku GS w Mętnej  (po 
byłym sklepie), który stoi po środku wsi i straszy.

Pan Władysław Stankiewicz
Stwierdził, że bogatość naszej gminy nie przekłada się na przedsiębiorców ani podatników, 
którzy ledwie wiążą koniec z końcem. Pan Stankiewicz zarzucił radnym zbyt małą dbałość o 
przedsiębiorców  w  gminie  i  zaapelował  aby  zastanowili  się  jak  mogą  pomóc  Gminnej 
Spółdzielni. Sprawa bazy GS od 2 lat jest w sądzie, jest to długa sprawa, ale już  się zbliża ku 
końcowi. Stan prawny pozostałych działek jest uregulowany.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że dbałość o pracowników GS spoczywa na Zarządzie GS. Pan radny stwierdził, 
że w Gminnej Spółdzielni tkwi wiele rezerw, które można pożytecznie wykorzystać. Wiele 
rzeczy należy zmienić, ale jest opór ze strony Zarządu. Nie można wszystkiego zwalać na 
politykę i złe przepisy. Pan radny przypomniał zgłaszane wcześniej przez siebie propozycje 
przeniesienia  sklepu spożywczego  do  pawilonu  przemysłowego  i  urządzenia  tam dużego, 
samoobsługowego sklepu spożywczego. Sklep żelazny i przemysłowy należy przenieść do 
budynku po sklepie spożywczym, zaś plac w raz z budynkiem po sklepie żelaznym sprzedać.

Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że sprawy własności w GS należało uregulować 
dużo wcześniej. To co dziś dzieje się w Spółdzielni określił jako wegetację.

Pani Prezes GS przypomniała radnym, że w magazynach Spółdzielni Urząd Gminy i szkoła 
za darmo składowały śmieci (były to odpady zebrane w trakcie selektywnej zbiórki odpadów 
prowadzonej przez młodzież szkolną).

Pan Wójt stwierdził, że w Mielniku styka się z archaiczną formą władania gruntami, tzw. 
trzymaniem gruntu. Taką właśnie postawę prezentuje Gminna Spółdzielnia w stosunku do 
bazy.
Pan Wójt poparł propozycję Pana Zduniewicza, dotyczącą przeniesienia sklepów i sprzedaży 
placu wraz z budynkiem po sklepie żelaznym.

Komisje  Rady  jednogłośnie  zajęły  stanowisko,  że  Gminna  Spółdzielnia  powinna 
sporządzić  plan  naprawczy  i  przedstawić  go  Wójtowi  Gminy.  Od  tego  uzależniona  jest 
sprawa udzielenia pomocy Gminnej Spółdzielni.

Pan Wójt Gminy
Poinformował,  aby do czasu zajęcia  stanowiska przez Radę Gminy,  Gminna Spółdzielnia 
wstrzymała się z opłacaniem podatku.
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Do punktu 10.

Pan  Wójt przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  dofinansowania  dokształcania  i 
doskonalenia zawodowego nauczycieli szkól prowadzonych przez gminę Mielnik.

Po wysłuchaniu Dyrektora Zespołu Szkół, Sekretarza Gminy i inspektora ds. oświaty Komisja 
wprowadziła do projektu uchwały następujące zmiany:

1) w par 2 ust.2 pkt 1 – dopisano “pedagogika opiekuńczo-wychowawcza”
Za zmianą głosowało 14 radnych, jedna osoba wstrzymała się od głosu.

2) w par.2 ust. 4 – “szczegółowe zasady dofinansowania dokształcania i doskonalenia  
nauczycieli określi umowa pomiędzy dyrektorem szkoły a nauczycielem”.
Za zmianą głosowało 14 radnych, jedna osoba wstrzymała się od głosu.

Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  dofinansowania 
dokształcania  i  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli  szkół  prowadzonych  przez  gminę 
Mielnik z uwzględnieniem przegłosowanych wyżej zmian.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 11.

Pan Kazimierz Tobota
Zwrócił  się  z  zapytaniem  co  dalej  będzie  z  postawionymi  przez  Agencję  warunkami  w 
sprawie działki pod oczyszczalnię.

Pan Wójt poinformował, że w sprawie tej pojedzie do Suwałk, będzie rozmawiać, ale nie 
ręczy za efekty tych działań. O wynikach swoich działań poinformuje radnych.

Pan Jan Weremijewicz stwierdził, że dzisiejsze posiedzenie jest zbyt długie i w przypadku 
nagromadzenia  się  tak  wielu  spraw,  jak  jest  dzisiaj,  nie  należy  organizować  wspólnych 
posiedzeń.

Pan Lucjan Kożuchowski, Pan Marek Patkowski
Zwrócili się do Pana Adama Toboty z zarzutem, że w biuletynie wydawanym przez radnych 
Wspólnoty  Gminy  Mielnik  napisał  nieprawdę  na  temat  przeprowadzanych  głosowań  w 
sprawie koncertów w Pawłowiczach i Tokarach.. Takie głosowania nie miały miejsca.

Pan Wójt Gminy
Potwierdził, że głosowania nad koncertami nie było i przypomniał, jakie głosowania odbyły 
się na sesji. W ostrych słowach zarzucił Panu Tobocie manipulowanie faktami i wymuszanie 
swojego zdania. Stwierdził, że jest mu przykro, że pisanie to firmuje znaczna część radnych, 
których nazwiska wymienione są w czołówce biuletynu. Pan Wójt stwierdził, że po ostatniej 
sesji  wychodził  podbudowany,  ponieważ  odniósł  wrażenie,  ze  mimo  różnicy  zdań,  radni 
potrafią dla dobra gminy współpracować ze sobą i z Wójtem. Teraz wie, że było to mylne 
wrażenie.
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Pani Olga Pogrebniak, Pan Jan Saciuk
Również zarzucili Panu Tobocie pisanie nieprawdy. Pani Pogrebniak stwierdziła, że może są 
to  osobiste  wycieczki  za  to,  że  nie  głosowali  na  Pana  Tobotę  w  wyborach  na 
Przewodniczącego Rady.
Pan Saciuk stwierdził, że za te wszystkie oszczerstwa pod adresem radnych i Pana Wójta, Pan 
Tobota  powinien  publicznie  przeprosić.  Stwierdził,  że  jest  mu przykro,  że  jeszcze  pięciu 
innych radnych zgadza się na takie pisanie i firmuje je.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że zadania jakie miało realizować Towarzystwo, były wszystkim znane i mieściły 
się  w  tym  koncerty  w  niektórych  wsiach.  Głosując  przeciw  przeniesieniu  pieniędzy  w 
budżecie  (między  innymi  na  GOKSiR),  radni  pośrednio  głosowali  również  przeciw 
inicjatywom Towarzystwa, w tym organizacji w/w koncertów.
W stosunku do wypowiedzi Wójta stwierdził, że nie będzie się ustosunkowywał, ponieważ 
nie jest to już ten poziom. Pan radny poinformował, że biuletyn jest wydawany za pieniądze 
radnych z Klubu Wspólnota Gminy Mielnik i nie jest w stanie zamieszczać tam wypowiedzi 
wszystkich radnych.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził,  że  konstytucja  daje  prawo  wypowiadania  się.  Jeśli  ktoś  z  radnych  poczuł  się 
obrażony,  ma  prawo  do  polemiki  na  łamach  biuletynu.  Zauważył,  że  wypowiedzi  które 
uraziły radnych są odrębnym zdaniem jednego z radnych, co w biuletynie zostało zaznaczone.
Zaapelował o zgodę i rozwagę.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

 
Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


